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Zápis z II. veřejného zasedání obecního zastupitelstva obce Hranice ze dne  

9. 3.2023 v 18:00 hod. v zasedací místnosti OÚ 

Přítomni dle prezenční listiny.  

Přítomni: Ing. Hana Papajová, Pavlína Pártlová, Klára Pártlová, Hana Karbová, Dalibor 
Matušek, Petr Doležal 

Nepřítomni: (omluveni) Ing. Milana Hromasová,  

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání II. veřejného zasedání OZ                                                                  
2. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele                                                                                       
3. Kontrola usnesení z minulé schůze                                                                                                  
4. Volba místostarosty                                                                                                                            
5. Vítání občánků 2023                                                                                                                           
6. Napojení vrtu HV-3 Hranice                                                                                                                          
7. Příspěvek ZOD Borovany - přesunutí do fondu obnovy vodovodu                                               
9. Na vědomí rozpočtová změna 11,12/2022, 1/2023                                                                                
10. Ostatní                                                                                                                                                    
11. Diskuze                                                                                                                                               
12. Závěr 

 

Průběh jednání: 

V 18.00 hodin paní Ing. Hana Papajová ( dále jen „starostka“) přivítala všechny přítomné a 
konstatovala, že zasedání bylo řádně svoláno dle §  93 odst. 1 a 2 zákona o obcích a  
zastupitelstvo se sešlo v dostatečném počtu a je usnášeníschopné. 

Starostka obce  seznámila zastupitele s programem a navrhla doplnit bod  

8. Smlouva o sml. budoucí - „Hranice,K 1406/3- úprava NN“ 

 

Hlasování:  pro: 6  proti: 0 zdrželi se: 0                                  

Usnesení č. 30/2023: Doplnění programu zasedání bylo schváleno 

1. Schválení navrženého programu i s doplněním 

Hlasování:  pro: 6  proti: 0 zdrželi se: 0 

Usnesení č. 31/2023: Program zasedání byl i s doplněným bodem  schválen 

2. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 

Ověřovateli zápisu byli navrženy Hana Karbová a sl. Pártlová K. Zapisovatelem byla navržena 
p. Pártlová Pavlína 
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Hlasování:  pro: 6  proti: 0 zdrželi se: 0   

Usnesení č. 32/2023: Ověřovateli zápisu byli schváleny p.Karbová  a sl. Klára Pártlová  a 
zapisovatelem byla schválena p. Pártlová Pavlína 

3. Kontrola usnesení z minulé schůze 

Paní starostka konstatovala, že zápis a usnesení ze zasedání obecního zastupitelstva konaného 
dne 12.12.2022 byl určenými ověřovateli zkontrolován a podepsán bez námitek. Zápis se 
pokládá za schválený. K plnění usnesení starostka oznámila, že  

1) byl podepsán s fi. ČEVAK a.s. dodatek č. ke smlouvě  o výši vodného na rok 2023,                

2) byl podepsán dodatek č.12 ke smlouvě 61387/07 platný od 1.1.2023 s fi. Marius Pedersen 
a.s.,                                                                                                                                                              

3) co se týče dotačního programu „My v tom Jihočechy nenecháme II“, byla podána pouze 
jedna žádost.                                                                                                                                             

4) s obcí Dvory nad Lužnicí byla podepsána darovací smlouva a částka 5000,- na údržbu 
hřbitova jim byla poukázána na účet.                                                                                                   

5) oprava střechy na dřevěném přístřešku „Koza“ byla zadána firmě dle přijatého usnesení 
č.25/2022                                                                                                                                                  

 6) oprava kapličky – byla podána žádost o dotaci z programu  POV Jihočeský kraj                     

7) oprava pomníku padlých v 1.sv.válce – byla podána žádost o dotaci na Ministerstvo obrany 
ČR. 

4. Volba místostarosty                                                                                                                             

Paní starostka seznámila přítomné s rezignací paní Pavlíny Pártlové z pracovních důvodů na 
funkci místostarostky k 31.1.2023.  Na funkci místostarosty navrhla starostka p. Hanu 
Karbovou. Protinávrh podal pan Matušek s poukázáním na výsledek voleb, kdy on měl od 
občanů druhý nejvyšší počet hlasů a místostarostou by tedy měl být on.  

Starostka dala tedy hlasovat nejdříve o návrhu jmenovat místostarostou pana Matušku. 

Hlasování:  pro: 1  proti: 5 (Pártlová P., Pártlová Kl., Karbová, Papajová,
   zdrželi se: 0    Doležal) 

Návrh byl zamítnut. 

Poté se hlasovalo o návrhu jmenovat místostarostou p. Hanu Karbovou 

Hlasování:  pro: 5  proti: 1 (Matušek)  zdrželi se: 0     

Usnesení č. 33/2023: Do funkce místostarostky byla zvolena p.Hana Karbová 

5. Vítání občánků 2023 

Starostka navrhla s ohledem na schválený rozpočet pro tyto akce (SPOZ) částku 2 000,- Kč pro 
každé dítě v rámci „Vítání občánků“ a to formou poukázky např. do TESCA, kde si rodiče 
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mohou vybrat to, co pro dítě potřebují. Pan Doležal navrhl založit pro dítě vkladní knížku a tam 
částku 2 000,- Kč uložit. Po diskuzi bylo rozhodnuto zjistit, zda některá banka má v portfoliu 
dětské vkladní knížky, či jiné spoření, které může založit obec a pokud ne, budou rodiče 
dotázáni na jejich představu o dárku pro dítě. Poté dala starostka hlasovat o částce 2 000,- Kč 

Hlasování:  pro: 6  proti: 0 zdrželi se: 0 

Usnesení č. 34/2023:  Schválena částka 2 000,- Kč pro každé dítě v rámci „Vítání občánků“ 

6. Napojení vrtu HV-3 Hranice                                                                                                                           

Starostka informovala zastupitele a občany v jaké fázi je projektová dokumentace k vystrojení 
a napojení vrtu HV-3 Hranice. Starostka předložila cenovou nabídku od fi. ČEVAK a.s. na 
zpracování žádosti o dotaci ze SFŽP- výzva 9/2021 na „Průzkum, posílení a budování zdrojů 
pitné vody“ na akci „Hranice, napojení vrtu HV-3“ v částce 36 300,- Kč vč. DPH a dala o této 
nabídce hlasovat. 

Hlasování:  pro: 6  proti: 0 zdrželi se: 0 

Usnesení č. 35/2023:  Schválena cenová nabídku od fi. ČEVAK a.s. na zpracování žádosti o 
dotaci ze SFŽP- výzva 9/2021 na „Průzkum, posílení a budování zdrojů pitné vody“ na akci 
„Hranice, napojení vrtu HV-3“ v celkové částce 36 300,- Kč vč. DPH. 

Dále starostka předložila cenovou nabídku od fi. ČEVAK a.s. na zpacování návrhu ochranného 
pásma vodního zdroje (OPVZ)- nového vrtu HV-3 v celkové částce 56 688,50Kč vč.DPH a dala 
o této nabídce hlasovat. 

Hlasování:  pro: 6  proti: 0 zdrželi se: 0 

Usnesení č. 36/2023:  Schválena cenová nabídku od fi. ČEVAK a.s. na zpracování návrhu 
OPVZ- nového vrtu HV-3 Hranice v celkové částce 56 688,50 Kč vč.DPH 

Starostka rovněž informovala o předběžné kalkulaci na celý projekt a dala hlasovat o realizaci  
akce vystrojení a napojení nového vrtu HV-3 

Hlasování:  pro: 6  proti: 0 zdrželi se: 0 

Usnesení č. 37/2023: Zastupitelstvo souhlasí s realizací akce „Hranice, napojení vrtu HV-3“ 

7. Příspěvek ZOD Borovany - přesunutí do fondu obnovy vodovodu                                                

Starostka informovala přítomné, že obec Hranice obdržela od ZOD Borovany částku 30 000,- 
Kč na rozvoj obce a navrhla, aby tato částka (dle smlouvy mezi  Obcí Hranice a ZOD Borovany 
uzavřené dne 23.9.2020) byla  i do budoucnosti  přesunuta do fondu na obnovu 
vodohospodářského majetku, který je povinna obec tvořit. 

Hlasování:  pro: 6  proti: 0 zdrželi se: 0 

Usnesení č. 38/2023: Schváleno každoroční přesunutí částky obdržené od ZOD Borovany dle 
smlouvy mezi  Obcí Hranice a ZOD Borovany uzavřené dne 23.9.2020 do fondu na obnovu 
vodohospodářského majetku 
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8. Smlouva o sml. budoucí - „Hranice,K 1406/3- úprava NN“ 

Obec obdržela od společnosti PRO 22 v.o.s., Č. Budějovice návrh smlouvy č.: CB001030079653/002-
PRO 2 o budoucí smlouvě budoucí  o zřízení věcného břemene pro stavbu: Hranice, K 1406/3- úprava 
NN. Starostka uvedla, že stavbou bude zatížen pozemek parc. č. 1413 v k. ú. Hranice u Nových Hradů 
v majetku obce. Jedná se o komunikaci v části Trpnouze  kdy kabel vede přes  komunikaci.  Obec  u této 
akce bude požadovat, aby kabel byl dán do chráničky a dostatečné hloubky tak, aby do budoucna 
nedošlo ke kolizi při rekonstrukcí cesty. Jednorázová úplata je sjednána na 2 000,- Kč.  

Hlasování:  pro: 4   proti: 0 zdrželi se: 2 (Matušek,Doležal) 

Usnesení č. 39/2023: Schválena  Smlouva č.: CB-001030079653/002-PRO2 o smlouvě 
budoucí o zřízení věcného břemene se společností EG.D, a.s., Brno na Stavbu: Hranice, 
K 1406/3- úprava NN, za jednorázovou úhradu ve výši 2 000,- Kč. 

9. Na vědomí rozpočtová změna 11,12/2022, 1/2023     

Paní starostka dala na vědomí rozpočtové změny č. 11, 12/2022 a 1/2023, kde u každé uvedla 
položku, u které dochází ke změně. Rozpočtové opatření bylo vyvěšeno na úřední desce obce.  
Zastupitelé toto vzali na vědomí. 
 
10. Ostatní   
 
1)  Zápis do kroniky 
Starostka seznámila přítomné s jednotlivými kapitolami zápisu do kroniky za rok 2022, tak jak 
jej předložila kronikářka obce sl. Věra Dvořáková. Zastupitelstvo nemělo žádné připomínky 
k obsahu. 
Hlasování:  pro: 6  proti: 0 zdrželi se: 0 

Usnesení č. 40/2023: Schválen zápis do kroniky za rok 2022 

2)  Návrh na zakoupení pracovní elektro tříkolky pro obec.           

Starostka navrhla zakoupit na podnět zaměstnance obce  pracovní elektro tříkolku pro údržbu 
obce typ „Benycargo 11S“ od českého výrobce za cenu 62 907,90 Kč vč. DPH. Seznámila 
přítomné s technickými parametry. Důvodem k zakoupení je skutečnost, že obec je rozlehlá a 
nevlastní žádné vozidlo, na kterém by bylo možné přemisťovat sekačku, křovinořez, či svážet 
listí nebo trávu atd. Starostka ještě podotkla, že zjistí, zda by se na elektrotříkolku 
nevztahovala dotace SFŽP ČR z NPO. 

Hlasování:  pro: 4   proti: 2 (Matušek,Doležal) zdrželi se: 0 

Usnesení č. 41/2023: Schváleno zakoupení pracovní elektro tříkolky pro údržbu obce.  

3)  Podpora v programu Nová zelená úsporám Light – pro nízkopříjmové domácnosti – Rodinné 
domy. 

Starostka předala informace MAS Sdružení Růže z.s., které nabízí zdarma pomoc při vyřizování 
žádostí o dotaci. Bližší informace, včetně kontaktních osob budou vyvěšeny na webových 
stránkách obce v záložce „Aktuality“                                                                          
Zastupitelé toto vzali na vědomí. 
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4)  Žádost ZKO Suchdol nad Lužnicí 
 
Na obec Hranice byla doručena žádost o dočasné poskytnutí zázemí pro ZKO Suchdol nad 
Lužnicí k výcviku psů. Jako důvod byl uvedeno ukončení nájemní smlouvy na stávajícím místě 
v Suchdole, než poskytne Město Suchdol n.L. této organizaci nový pozemek. Jako 
protihodnotu nabízí ZKO ukázky výcviku psů, agility atd., aktivity se psy i na akce obce a rovněž 
budou rádi, když rozšíří své řady i o místní majitele psů. Starostka navrhla poskytnout k výcviku 
psů část hřiště a jako zázemí klubovnu Mysliveckého spolku Hranice, který s tímto souhlasí. 
Hlasování:  pro: 6  proti: 0 zdrželi se: 0 

Usnesení č. 42/2023: Schváleno dočasné poskytnutí zázemí pro ZKO Suchdol nad Lužnicí 
k výcviku psů.  

5)   

a) odkoupení části pozemku č.1310/1 

Starostka informovala, že pan Ranzenhofer podal žádost o odkoupení části pozemku č. 1310/1 
(MK) k.ú. Hranice u N.H., vlastník Obec Hranice.  Důvodem je narovnání jeho pozemku, kdy 
došlo k nesprávnému zakreslení hranic pozemků po komplexní pozemkové úpravě. O tomto 
bodě se zatím nebude hlasovat, neboť se musí zjistit, zda p. Razenhofer je ochoten nést 
všechny náklady vyřízení, tzn. zaměření geodetem, vypracování znaleckého posudku, kupní 
smlouvy a vkladu do KN. 

b) odkoupení části pozemku č. 1413 

Další žádost byla doručena od pana Škvařila, a to na  odkoupení části pozemku č. 1413 (MK) 
k.ú. Hranice u N.H., vlastník Obec Hranice. Po provedeném místním šetření starostka 
doporučila tuto část pozemku neprodávat z důvodu zachování průjezdnosti. Poté  dala 
starostka hlasovat o prodeji části pozemku č.1413 

Hlasování:  pro: 0  proti: 6 ( Papajová, Pártlová P., Pártlová Kl., Matušek, 
   zdrželi se: 0                     Karbová, Doležal) 

Žádost pana Škvařila o prodej části pozemku č.1413 k.ú. Hranice u Nových Hradů  byla 
zamítnuta.  

11. Diskuze   

V rámci diskuse  přednesla starostka požadavek pana Kamiše, bytem Trpnouze 21 ohledně 
dvojího zmatečného číslování budov v obci. Jelikož obec Hranice sestává ze dvou částí Hranice 
a Trpnouze, které jsou oddělené silnicí a p. Kamiš bydlí na straně Hranic a přesto má adresu 
Trpnouze, proto žádá o změnu v názvu adresy. K tomuto požadavku se připojily ještě paní 
Cáplová Iveta a paní Deutschová Iveta. Starostka tedy navrhla vytvořit dotazník a oslovit 
ostatní obyvatele části Trpnouze, zda si rovněž přejí přejmenování a popř. přečíslování ve 
svých adresách. Starostka ještě informovala občany, že toto rozdělení a pojmenování na části 
Hranice a Trpnouze pochází z doby dávno minulé a je to takto zakresleno ještě v císařský 
mapách jako Julienheim a Tannenbruck. Dalším tématem do diskuze byl příspěvek paní Ivety 
Deutschové a to otevření územního plánu a přednesla svůj požadavek na změny ÚP. Pan 
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Matušek podotkl, že po komplexní pozemkové úpravě se změnily v pár případech hranice 
pozemků a nepřekrývají se s územním plánem, proto by bylo dobré toto napravit a sjednotit. 
Bylo dohodnuto, že starostka bude tyto náměty k ÚP konzultovat s p. Prášilem ze stavebního 
úřadu v Nových Hradech.  

12. Závěr 

Starostka ukončila zasedání v 19:33 hodin a poděkovala všem přítomným zastupitelům a 
hostům za účast. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                                                                                                                                                 
 
                                                                             

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


